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                                         P R O T O K Ó Ł    Nr XXXVI/17 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 29 grudnia 2017r. 
 
Na sesji obecnych było 13 radnych wg listy obecności stanowiącej załącznik do 
protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz. 10.00 i trwała do godz. 11.30     
 
Nieobecni: 

1. Oczek Jacek 
2. Wende Agnieszka 

                                                              Lista obecności radnych to zał. Nr 1 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
1.Zbigniew Stoczyk – Burmistrz Wąsosza, 
2.Grzegorz Kordian – Z-ca Burmistrza 
3.Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
4.Agnieszka Przybylska - skarbnik Gminy 
5.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz, 
      
                                                             Lista obecności stanowi zał. nr 2 
 
Sołtysi wsi. 
                                                             Lista obecności sołtysów to zał. Nr 3 
 
Razem w sesji udział wzięło 52 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
Słowami „Otwieram XXXVI sesję Rady Miejskiej Wąsosza „Pan Jacek Chorostowski 
– Przewodniczący Rady otworzył i prowadził obrady sesji. W pierwszej kolejności 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności radnych stwierdził 
prawomocność obrad, następnie powitał gości zaproszonych w szczególności p. Zb. 
Stuczyka Burmistrza, p. Grzegorza Kordiaka -Zastępcę Burmistrza, p. Marcina 
Kozińskiego – sekretarza Gminy, Panią Agnieszkę Przybylska – skarbnika Gminy, 
p. Pawła Walkowiaka – kier Ref.  Rolnictwa i Gospodarki Gruntami UM, dyrektorów i 
kierowników zakładów pracy oraz sołtysów. 
Pan Przewodniczący Rady poinformował, że proponowany porządek obrad sesji 
został radnym dostarczony wcześniej.  
 
Nikt z radnych nie wniósł żadnych zmian, wobec tego porządek obrad przyjęto 
jednomyślnie. 
 
 
P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
3. Informacja z działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
gminy Wąsosz na rok 2018. 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej opłaty 

adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału  

nieruchomości. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/123/08 Rady 

Miejskiej Wąsosza z dnia 19 sierpnia 2008r. w sprawie zasad udzielania i 

rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie roboty budowlane 

przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2017-2030. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 

2017r. 

9. Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 

10. Wolne głosy i wnioski. 

11. Zakończenie.                                                                         
                                                      Porządek to zał. nr 4 do protokołu. 

Ad 2.  Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
Brak. 
Ad 3. Informacja z działalności Burmistrza w okresie między sesjami. 
 
Pan Zbigniew Stoczyk – Burmistrz Wąsosza przedstawił Informację z działalności 

między sesjami tj. od 12 do 29 grudnia 2017r. W okresie międzysesyjnym wydano  5 

Zarządzeń, w tym 3 dotyczące mienia komunalnego, które przedstawi w dalszej 

części sesji p. Paweł Walkowiak Kierownik Referatu  Rolnictwa i Gospodarki 

Gruntami. 

Następnie p. Burmistrz poinformował ,że dnia 19 grudnia  2017r. wydane zostało 

Zarządzenie w sprawie ustalenia harmonogramu wypłat wynagrodzeń na rok 

2018.Kolejne zarządzenie w tym dniu dotyczyło zmiany budżetu gminy Wąsosz na 

2017r. Zmiany polegały na zwiększeniu dochodów i wydatków w dziale „ Pomoc 

Społeczna” ze względu na otrzymaną dotację celową przeznaczoną na opłacenie 

składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia z 

pomocy społecznej  w kwocie 96 zł oraz  otrzymaną dotację celową na 

dofinansowanie zasiłków stałych  w kwocie 564 zł. W dziale” Rodzina” zwiększono 

dochody i wydatki z tytułu otrzymania dotacji celowej na zadania  bieżące z zakresu 

administracji rządowej, a mianowicie na realizację świadczenia wychowawczego w 

kwocie 226.000 zł. Ponadto zmniejszono dotację celową na wypłaty zasiłków 

okresowych o kwotę 10.086 zł. Przeniesiono środki z rezerwy ogólnej na wydatki 

związane z promocją gminy w kwocie 5.000 zł. 

                                                                      Informacja stanowi zał. nr 5  

 

Burmistrz poinformował ,że kwota  5.000 zł  podyktowana jest działalnością 

mieszkanki gminy p. Joanny Lorenc, która jako jedyna w historii sportu Wąsosza 

zajęła III miejsce w biegu na 100 km na Mistrzostwach Polski . W związku z tym 
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została wytypowana do kadry Polski i wzięcia udziału w Mistrzostwach Świata w 

Chorwacji .Długo się wahała, ale przekonałem ją  i postanowiła pojechać na te 

Mistrzostwa Świata. Dnia 12 stycznia 2018r. p. Lorenc jedzie na galę sportowców 

Dolnego Śląska. Należy nadmienić, że p. Lorenc sama  trenowała ,sama sobie 

ustaliła sposób treningu, sama ustaliła  sposób żywienia bez żadnego trenera. Kwota 

5.000 zł przeznaczona jest na promocję ,a mianowicie zakup koszulek z flagą 

Wąsosza ponieważ p. Lorenc założyła klub sportowy, który się rozwija. 

Następnie p. Paweł Walkowiak kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 

Urzędu Miejskiego poinformował ,że w zakresie mienia komunalnego Burmistrz 

wydał 3 Zarządzenia . Jedno dotyczyło  oddania w użyczenie od 1 stycznia 2018 do 

31.12. 2020 r. budynku byłej remizy w Wiewierzy dla Ludowego Zespołu Sportowego 

„Wiewierzanka” Kolejne Zarządzenie dotyczyło wystawienia do sprzedaży w trybie 

przetargowym działkę o pow. 0,08ha  w m. Dochowa za  cenę wywoławczą 2.466 zł. 

oraz działkę nr 672/2  o pow.0,1816 ha w  miejscowości Czeladź Wielka za kwotę 

45.540,50 zł. Przetarg ogłoszono na dzień 30 stycznia 2018r o godz.10.00. 

Ogłoszenia o sprzedaży wykazane są na stronie internetowej gminy Wąsosz 

 

Ponadto Pan Burmistrz poinformował zebranych o  firmie Animex, która planowała 

budowę dużego zakładu mięsnego  na terenie gminy Rawicz  planując  pobór wody z 

terenów gminy Wąsosz. W związku z licznymi protestami mieszkańców Rawicza oraz 

brakiem odpowiedniej zgody i zasobów wody w gminie Wąsosz Animex wycofał się z 

planowanej budowy. 

Następnie p. Grzegorz Kordiak – Z-ca Burmistrza odczytał protokół z dnia 
21.12.2017r.dotyczacego negocjacji ze spółką VISMED w Wąsoszu. 

 

„PROTOKÓŁ NEGOCJACJI 
  
 Wskutek docierających do Burmistrza Wąsosza sygnałów i informacji 
dotyczących trudnej sytuacji spółki VIS-MED z/s w Wąsoszu świadczącej usługi w 
zakresie podstawowej opieki zdrowotnej dla mieszkańców i realnego zagrożenia 
likwidacji podmiotu i pozostawienia bez opieki zdrowotnej 5000 mieszkańców gminy 
Wąsosz dnia 18.10.2017 r. Burmistrz Wąsosza Zarządzeniem nr 507/2017 powołał 
Zespół Negocjacyjny do przeprowadzenia negocjacji ze spółką VIS-MED z/s w 
Wąsoszu w celu prowadzenia przez Gminę Wąsosz z Niepublicznym Zakładem Opieki 
Zdrowotnej VIS-MED w Wąsoszu negocjacji w sprawie przeniesienia prawa własności 
nieruchomości przy ul. Zacisze 10A, będącej siedzibą NZOZ VIS-MED oraz 
uruchomienia publicznego zakładu opieki zdrowotnej prowadzonego przez gminę 
Wąsosz. 
 Zespół negocjacyjny został powołany w składzie: Zbigniew Stuczyk, Grzegorz 
Kordiak, Marcin Koziński, Paweł Walkowiak. 
 W trakcie negocjacji odbyły się spotkania w dniach 31.10.2017 r., 3.11.2017 r., 
13.12.2017 r., 20.12.2017 r. 
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 Ze strony Spółki VIS-MED. w negocjacjach uczestniczyli: Grażyna Zygan-Zeid 
– Wspólnik Spółki, Robert Kowalik – Wspólnik Spółki, Abdul Rahman Zeid – 
Wiceprezes Spółki. 
 Podczas negocjacji wspólnicy spółki zaoferowali sprzedaż gminie Wąsosz 
udziałów spółki za kwoty wynikające ze złożonych ofert: 

1. Grażyna Zygan-Zeid zaproponowała w dniu 7.11.2017 r. sprzedaż posiadanych 
140 udziałów stanowiących 50% kapitału zakładowego za kwotę 1 092 000,00 
zł. 

2. Robert Kowalik zaproponował w dniu 20.11.2017 r. sprzedaż posiadanych 140 
udziałów stanowiących 50% kapitału zakładowego za kwotę 1 000 000,00 zł. 
Zespół poprosił o dokumenty świadczące o stanie majątkowym spółki za 
ostatnie 5 lat. 
Na podstawie sprawozdania za 2016 r. Zespół stwierdził, iż Spółka boryka się 

z problemami w zarządzaniu podmiotem na poziomie Zgromadzenia Wspólników, 
które przejawiają się brakiem zatwierdzenia sprawozdania finansowego Spółki za rok 
2016 przez jednego ze wspólników. 

Na podstawie bilansu i rachunku zysków i strat według stanu na dzień 
31.10.2017 r. Zespół stwierdził stratę bilansową w kwocie 29 660,24 zł. 

Rozmowy potwierdziły dochodzące do Burmistrza Wąsosza informacje o 
problemach w funkcjonowaniu Spółki. Wspólnicy w trakcie rozmów potwierdzili 
informacje o planowanej likwidacji podmiotu i zaprzestaniu prowadzenia dalszej 
działalności na terenie gminy Wąsosz. 

Zespół po przeprowadzonych negocjacjach i rozmowach ze wspólnikami 
doszedł do wniosku, że gmina Wąsosz nie może przystać na propozycję wspólników 
zakupu posiadanych przez nich udziałów i przystąpieniu do spółki z uwagi na stały 
brak porozumienia pomiędzy wspólnikami i wynikający z tego problem w zarządzaniu 
podmiotem oraz z uwagi na zawyżoną wartość udziałów nie mającą odzwierciedlenia 
w dokumentach finansowych Spółki. 

Podjęto decyzję o złożeniu spółce propozycji zakupu nieruchomości przy ul. 
Zacisze 10A – dz. nr 306/1 obręb Wąsosz o pow. 0,1346 ha o urządzonej KW 
LE1G/00090797/1, na której spółka prowadzi działalność leczniczą pod warunkiem, że 
podmiot zapewni prowadzenie działalności medycznej w perspektywie co najmniej 5 
lat. 

Dokonano wyceny nieruchomości przez uprawnionego rzeczoznawcę 
majątkowego. W dniu 7.12.2017 r. został sporządzony operat szacunkowy, z którego 
wynika, iż wartość rynkowa nieruchomości w/w wynosi 890 477,00 zł, w tym wartość 
budynku 858 897,00 zł, wartość gruntu 31 580,00 zł. 

Na spotkaniu 13.12.2017 r. przedstawiono wspólnikom ofertę nabycia od spółki 
nieruchomości po cenie wynikającej z wyceny plus wartość wyposażenia znajdującego 
się w budynku. 

W dniu 20.12.2017 r. wspólnicy wyrazili wolę sprzedaży nieruchomości. Strony 
w trakcie negocjacji wspólnie ustaliły następujące uwarunkowania przeniesienia 
własności nieruchomości: 

1. Spółka dokona sprzedaży na rzecz gminy Wąsosz nieruchomości wraz z 
wyposażeniem za kwotę 890 477,00 zł – wartość nieruchomości plus wartość 
wyposażenia za kwotę wynikającą z odrębnego szacunku, lecz nie więcej niż 1 
mln zł łącznie. 

2. Przeniesienie własności nieruchomości nastąpi nie później niż do 30.06.2018 r. 
Do dnia przeniesienia własności opieka zdrowotna jest zapewniona przez 



 

5 
 

spółkę VIS-MED. Płatność za przeniesienie własności nastąpi nie później niż 3 
dni po przeniesieniu własności. 

3. Strony w celu zabezpieczenia wykonania zobowiązania zawrą umowę 
przedwstępną, w której określone zostaną szczegóły transakcji. 

4. Opieka zdrowotna dla mieszkańców gminy Wąsosz na okres 5 lat od dnia 
przeniesienia własności zapewniona zostanie przez Grażynę Zygan-Zeid. 
Strony dopuszczają wydłużenie terminu zapewnienia opieki zdrowotnej o 
kolejne 5 lat. 

5. W celu realizacji zobowiązania o którym mowa w p-cie 4 gmina wynajmie 
Grażynie Zygan-Zeid, bądź innemu podmiotowi przez nią kierowanemu, cały 
obiekt w celu realizacji opieki zdrowotnej na dotychczasowym poziomie. 
Szczegóły wynajmu uściślone zostaną w odrębnej umowie najmu. 

6. Bieżące utrzymanie obiektu pozostanie po stronie gminy Wąsosz. 
7. Dotychczasowe umowy najmu obiektu przechodzą na rzecz gminy Wąsosz. 
8. Do momentu przeniesienia własności Spółka zobowiązuje się od uregulowania 

wszystkich zobowiązań. 
9. Ewentualne rozliczenia pomiędzy wspólnikami nie są przedmiotem niniejszych 

negocjacji. 
10. Do momentu przeniesienia własności nieruchomość nie może być przedmiotem 

obciążeń, hipotek. 
 

Na tym protokół zakończono, odczytano, przyjęto i podpisano. Protokół 
sporządzono w czterech w egzemplarzach, dwa dla gminy Wąsosz, dwa dla 
Spółki.” 
 

 Dyskusja : 

Radny A. Rapior – w dniu wczorajszym ten protokół został odczytany na  posiedzeniu 

dwóch komisji. 

p. Zb.Stuczyk –Burmistrz-  Negocjacje  nie były proste i łatwe bo na ostatnim 

posiedzeniu wyraziłem stanowcze stanowisko gminy z kim chcemy współpracować . 

Współpracować będziemy z p.Grażyną Zygan-Zeid, która planuje w pierwszej 

kolejności zatrudnić pediatrę p. Matkowską. Będziemy ten budynek wynajmować  po 

przeniesieniu prawa własności tj. po czerwcu 2018. Planujemy kwotę wynajmu 4  tys.zł 

do 4,5 tys. zł Zamiarem Gminy jest pozyskanie środków z wynajmu  i za rok możemy 

uzyskać 100.000 -120.000 zł ze względu na to, że musi być przeprowadzony remont  

ściany od strony gimnazjum . Nie interesowało nas kupno udziałów od VISMED-u. 

Zdaniem Gminy udziały są niepoliczalne. Po rozmowie z dyrektorem w NFZ wartość 

kontraktu nie może być wyliczona dokładnie ponieważ  to zmienia się co miesiąc. Na 

pacjenta liczone są środki podobnie jak subwencja oświatowa .Liczy się wiek , 

korzystanie ze zleceń do różnych specjalistów. Wiemy, że budynek  i plac parkingowy 

oraz sprzęt jest wyliczalny i najdroższe  ze sprzętu jest USG, które kosztuje 80.000 zł. 

Staniemy się właścicielami i będziemy  wynajmować pomieszczenia i sprzęt. Roczny 

przychód  pomnożony przez 10 lat zwraca całą kwotę  dla gminy . Warto też 

powiedzieć ,że Gmina prowadziła rozmowy również z drugim podmiotem NZOZ 

państwem Kopeć, którzy nie są wcale zainteresowani poszerzeniem swojej 

działalności. Stanowisko ich jest takie ,że prowadzą swoją kameralną przychodnię i to 
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im w zupełności  wystarczy. Patrząc na bilans VIS-MED to utrzymanie budynku VIS 

MED czyli  energii ,wody ,gazu, przeglądów stanowi koszt rocznie ok. 70.000 zł. Na 

ostatnim posiedzeniu rozmowy były bardzo trudne gdy powiedziałem ,że  to nas nie 

interesuje i gmina otworzy swój publiczny ZOZ w innym miejscu to rozmowy nabrały  

trochę rumieńców i zaproponowano sprzedaż nieruchomości wraz ze sprzętem .Nas 

nie interesuje sposób rozliczenia się wspólników spółki. Skoro wskazałem p. 

G.ZyganZeid to p. Robert Kowalik  dokona umorzenia udziałów ,które nabędzie p. 

G.Zygan-Zeid i tak się rozliczą „. 

P. J.Chorostkowski –Spółka VISMED ma zawarty kontrakt  na prowadzenie 

działalności do czerwca 2018r. czyli od 1 lipca 2018 będzie funkcjonował nowy podmiot 

po uregulowaniu przeniesienia prawa własności? 

P. Burmistrz – dnia 4 stycznia 2018r.  ma być podpisana umowa przedwstępna, gdzie 

uwzględnimy zapisy wynikające z protokołu negocjacji. 

P. J. Chorostkowski- W ciągu 3 dni od podpisania aktu notarialnego nastąpi przelew 

pieniędzy za sprzedaż wobec tego ,że uchwalony jest budżet na 2018r w którym nie 

ma środków na ten cel to  jakie będzie zabezpieczenie finansowe z tym związane ? 

P .Burmistrz – Skoro zdecydowaliśmy się na kupno nieruchomości to musimy  podejść 

do tego poważnie. W 2018r będziemy mieli około 300.000- 400.000 zł wolnych 

środków, które możemy przeznaczyć na ten cel choć zakładaliśmy ,że te środki 

moglibyśmy wykorzystać na dodatkowe inwestycje w gminie. Zadaniem Gminy jest 

zapewnienie podstawowej opieki zdrowotnej dlatego trzeba wybrać  ważniejsze 

zadanie. Denerwuje mnie to ,że wykształceni ludzi nie mogą się dogadać, a przecież 

jako lekarze składali przysięgę Hipokratesa poprzez nieporozumienia zaczęły się 

schody  bo wszystko wynika z tego ilu lekarz obsługuje  pacjentów  za tylu ma 

zapłacone .Lekarze straszą nas odejściem od gabinetów, a widzimy co dzieje się z 

lekarzami w Polsce. Jako Gmina możemy zrobić 500.000 zł zdejmując z remontu z 

drogi w Wiklinie, a pozostałe 500.000 zł to ewentualna emisja obligacji komunalnych 

na okres 10 lub 15 lat spłaty z oprocentowaniem 3 %. Druga możliwość spłaty wykupu 

nieruchomości to rezygnacja z inwestycji zaplanowanych w budżecie  Gminy Wąsosz 

na 2018r.Jak wiemy  gmina ma możliwość zadłużenia do 8,63 % wyliczonego 

współczynnika, a  do ostatniej podejmowanej uchwały o pożyczce na kanalizację 

Wąsosz dług gminy stanowił  3,43 % czyli zaciągnięcie obligacji w  kwocie 500.000 zł 

nie zachwieje budżetem gminy. Uważam ,że lepiej wziąć obligacje niż rezygnować z 

zaplanowanych inwestycji w 2018r. 

Ad 4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

dla gminy Wąsosz na rok 2018.. 

 
        Pan Jacek Chorostowski Przewodniczący Rady poprosił Pana Marcina 
Kozińskiego – sekretarza Gminy o przedstawienie proponowanego projektu. 
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Pan Marcin Koziński – sekretarza Gminy, stwierdził, że Gminny Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii jest 
dokumentem uchwalonym co roku.  Program ten przedkładamy  do uchwalenia w 
grudniu by było można go realizować już od 1 stycznia 2018r. i wydatkować środki w 
ramach programu. Gminny Program jak co roku określa działania jakie powinny być 
podejmowane i został przygotowany na podstawie  opracowanej metodyki. 
Największe problemy to alkoholizm patologiczny ,gdzie niejednokrotnie  musi 
interweniować policja lub ośrodek pomocy społecznej .Do działań  w ramach 
programu  należy zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej 
osób uzależnionych od alkoholu, prowadzenie profilaktycznej działalności 
informacyjnej, edukacyjnej i szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów 
alkoholowych i narkomanii,  wspieranie zatrudnienia socjalnego, leczenie, 
rehabilitacja i reintegracja osób uzależnionych od narkotyków, pomoc społeczna 
osobom uzależnionym i wykluczeniem społecznym i integrowanie ze środowiskiem 
lokalnym oraz podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów. 
Diety członków  Gminnej Komisji Rozwiazywania Problemów Alkoholowych , która 
realizuje ten program pozostają w 2018r na takim samym poziomie jak dotychczas. 
Dla przewodniczącego Komisji 270 zł natomiast dla członków po 120 zł za  
posiedzenie .Tych posiedzeń jest 11-12 w roku. 
 
Pani Ewa Dąbek przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu 
przedstawiła opinię do tego projektu, która była pozytywna. 
 
Dyskusji nie było. 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXXVI/254/17 w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla gminy Wąsosz na rok 2018.  
 
                                                            Uchwała Nr XXXVI/254/17 to zał. nr 6 
 
Ad 5 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej 

opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału  

nieruchomości. 

 

        Pan Jacek Chorostowski Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Pawłowi  
Walkowiakowi Kier. Ref. Rolnictwa i Gospodarki Gruntami który wyjaśnił ,że 
opłata adiacencka jest to opłata lokalna, a więc jest to świadczenie  administracyjne 
jednorazowe, bezzwrotne . Ustalenie wzrostu wartości nieruchomości dokonuje 
rzeczoznawca. Odpłatność określa   art. 98 a ustawy  który mówi „Jeżeli w wyniku 
podziału nieruchomości dokonanego na wniosek właściciela lub użytkownika 
wieczystego, który wniósł opłaty roczne za cały okres użytkowania tego prawa, 
wzrośnie jej wartość, wójt, burmistrz albo prezydent miasta może ustalić, w drodze 
decyzji, opłatę adiacencką z tego tytułu. Wysokość stawki procentowej opłaty 
adiacenckiej ustala rada gminy, w drodze uchwały, w wysokości nie większej niż 30% 
różnicy wartości nieruchomości . W 2012r. Rada ustaliła taką opłatę adiacencką w 
wysokości 20 % i ona obowiązywała dotychczas. W związku z tym, że na terenie 
gminy widzimy rozwój pod kierunkiem budownictwa mieszkaniowego,  a ponadto 
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gmina jest zobowiązana do budowy nowej infrastruktury co w znacznym stopniu 
zwiększa wartość nieruchomości należy szukać możliwości pozyskania środków 
finansowych. Od 2013r  Urząd wydał 6 decyzji  administracyjnych w sprawie 
naliczenia opłaty adiacenckiej. Opłata ta nie jest zagrożeniem dla właścicieli 
nieruchomości i dotychczas wynosiła około 2,5 tys. zł Wszczęcie postępowania w 
sprawie ustalenia opłaty adiacenckiej może nastąpić w terminie do 3 lat od dnia, w 
którym decyzja zatwierdzająca podział nieruchomości stała się ostateczna. 
Stosujemy taka zasadę gdy podział nieruchomości dotyczy 3 działek. 
W związku z powyższym proponuje się zwiększenie opłaty adiacenckiej do 30 % z 
tytułu wzrostu wartości nieruchomości w wyniku podziału nieruchomości. 
 
Następnie p.A. Rapior poinformował zebranych, że Komisja Budżetu Inwestycji i 
Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały.  
 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 

„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXXVI/255/17 w sprawie ustalenia 

stawki procentowej opłaty adiacenckiej z tytułu wzrostu wartości 

nieruchomości w wyniku podziału  nieruchomości. 

                                                                     Uchwała Nr XXXVI/256/17 to zał. nr 7 
 
 
Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/123/08 

Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 19 sierpnia 2008r. w sprawie zasad udzielania i 

rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. 

 

  
        Pan Jacek Chorostowski Przewodniczący obrad udzielił głosu Panu Zb. 
Stuczykowi Burmistrzowi Wąsosza, który poinformował, że dnia 19 sierpnia 2008r 
Rada przyjęła uchwałę o tym, że gmina może dofinansować w wysokości 50 %  
prace konserwatorskie restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach realizując 
zakres 6 zadań wynikających z ustawy o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami . 
Po 9 latach funkcjonowania tej uchwały proponujemy, aby  podwyższyć próg dotacji z 
50 % do 80 % uwzględniając całe 17 zadań wynikających z tej ustawy. Gmina winna 
realizować zadania ustawowe wobec tego winno nam zależeć by o nie dbać  i 
podtrzymywać historię z tym związaną . Niewątpliwie te remonty przyczyniają się do  
niepogorszenia stanu tych zabytków. 
 
Następnie p.A. Rapior poinformował zebranych, że Komisja Budżetu Inwestycji i 
Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały  
 
Dyskusji nie było. 
 
 
Głosowało 13 radnych. 
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Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 

„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXXVI/256/17 w sprawie  zmiany 

uchwały Nr XX/123/08 Rady Miejskiej Wąsosza z dnia 19 sierpnia 2008r. w 

sprawie zasad udzielania i rozliczania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków. 

 

                                                                   Uchwała Nr XXXVI/256/17 to zał. nr 8 

 

 
Ad.8 Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Wąsosz na lata 2017-2030. 
Ad 9.Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz 
na 2017r 
  
Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu p. Agnieszce Przybylskiej – skarbnik Gminy, 
która przedstawiła projekty dwóch uchwał. Poinformowała, że obydwie uchwały 
dokonują zmiany planów  wydatków i dochodów. Robimy zbilansowanie budżetu po 
stronie dochodów i wydatków nie zmieniając wyniku finansowego budżetu. 
Zmniejsza się dochody w dziale” Rolnictwo i łowiectwo” z tytułu pomocy finansowej 
udzielanej między jednostkami samorządu terytorialnego na dofinansowanie 
własnych zadań inwestycyjnych, a ściślej mówiąc zmniejszamy plany dotacji na 
modernizację dróg dojazdowych do gruntów rolnych . Otrzymaliśmy kwotę w 
wysokości 343.000 natomiast plan był 386.000 zł. W celu urealnienia budżetu 
zmniejszamy kwotę na ten cel o 42.000 zł .Zmniejszamy dochody z tytułu : 
-wpływu z podatku od  działalności gosp. osób fizycznych działających na podstawie 
karty podatkowej o 5.000 zł - wpływu z podatku rolnego  od osób prawnych o kwotę 
20,000 zł - czynności cywilnoprawnych 6.500 zł, -podatku CIT – 20.000 zł -podatku 
od środków transportowych –6.500 zł 
Zwiększamy dochody z tytułu: -wpływu z najmu -1.096 zł -opłaty adiacenckiej 3.000 
zł  -kapitalizacji odsetek 900 zł - z podatku od nieruchomości od osób prawnych o 
kwotę 63.000 zł  gdzie przewidujemy wykonanie na łączną kwotę 1.836.000 zł -
zwiększamy dochody z wpływów z podatku od nieruchomości od osób fizycznych o 
kwotę   60.000 zł zakładając łączne wykonanie na poziomie  1.143.000 zł  
Zwiększeniu ulegają wpływy od spadku i darowizn o 5.300 zł , wpływy za korzystanie 
ze środowiska o kwotę 990 zł oraz odszkodowań  z ubezpieczenia  OC za 
uszkodzone  świetlice.  Dokonuje się zwiększenia planu wydatków w dziale 
„Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa” z przeznaczeniem na 
wydatki związane z ubezpieczeniami w straży pożarnej. 
Dokonuje się zwiększenia w planie wydatków w dziale „Oświata i wychowanie” z 
przeznaczeniem na wydatki związane z zakupem opału w PSP Czarnoborsko na 
budynek w Pobielu 10.000  zł. oraz na zakup energii i gazu w PSP Wąsosz w kwocie 
12.000 zł. Dokonuje się zwiększenia w planie wydatków w dziale „Gospodarka 
komunalna i ochrona środowiska” z przeznaczeniem na zakup usług pozostałych 
związanych ze świąteczną iluminacją świetlną 31.000 zł .Dokonuje się zwiększenia w 
planie zadań inwestycyjnych w „Gospodarce komunalnej i ochronie wód” na zadania 
związane z wykonaniem dokumentacji projektowej kanalizacji. Dokonuje się 
przesunięć w planie wydatków budżetu w dziale „Administracja publiczna”, „Oświata 
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i wychowanie”, „Edukacyjna opieka wychowawcza” w celu zabezpieczenia 
prawidłowości realizowanych wydatków bieżących. 

 

Następnie p. A. Rapier poinformował zebranych, że Komisja Budżetu Inwestycji i 
Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała proponowane zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej gminy nalata 2017-2030 oraz zmiany budżetu gminy Wąsosz na 
2017r. 
 
Dyskusji nie było, wobec tego Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w 
sprawie zmiany WPF i poddał pod głosowanie Rady. 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXXVI/257/17 w sprawie przyjęcia 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wąsosz na lata 2017-2030 
 
                                                            Uchwała Nr XXXVI/257/17 to zał. nr 9 
 
Następnie Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
budżetu gminy na 2017r i poddał pod głosowanie Rady. 
 
Głosowało 13 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza 13 głosami „za, 0 głosem „przeciwnym” 0 głosem 
„wstrzymującym się „podjęła uchwałę NR XXXVI/258/17 w sprawie zmiany 
budżetu gminy Wąsosz na 2017r. 
                                                           Uchwała Nr XXXVI/258/17 to zał. nr 10 
 
Ad 9.   Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady. 
 
Pan Przewodniczący poinformował ,że p. Burmistrz przekazał rodzie skargę z dnia 
28 grudnia 2017r,  która dotyczy działalności kierownika OPS Wąsosz. W związku z 
obowiązującym prawem Przewodniczący Rady przekazał skargę Komisji Rewizyjnej 
w celu zbadania zasadności zarzutów i przedstawienia stanowiska Radzie na 
najbliższej sesji.  
 
Ad. 10.Wolne głosy i wnioski. 
 
Pani Małgorzata Paszkowska  – sołtys wsi Bartków poinformowała sołtysa wsi 
Świniary o planowanym remoncie drogi powiatowej Borowna- Załęcze , który ma być 
wykonany w terminie do dnia 3 stycznia 2018r. Takie informacje zostały jej 
przekazane dlatego informuje sołtysa. 
 
 
Ad 11. Zakończenie.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek XXXVI sesji został wyczerpany, a więc 
zamknął obrady. Podziękował za udział w sesji i złożył życzenia  w imieniu Rady 
Miejskiej Wąsosza z okazji Nowego Roku 2018 dla wszystkich gości zaproszonych 
sołtysów dyrektorów i kierowników zakładów pracy, Burmistrza i pracowników 
Urzędu. 
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Na zakończenie p. Burmistrz złożył życzenia z okazji Nowego Roku 2018 .Rok 2017 
każdy oceni sam jaki on  był  i co udało się zrealizować .  Burmistrz podziękował 
obecnym  za dotychczasową współpracę .Życzył zdrowia  ,pogodnych dni jak 
najmniej problemów. 
 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 
 


